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DIENOTVARKĖJE - GAMYBOS 

VIDINĖ ŪKISKAITA
PRAĖJUSIĄ SAVAITĘ numatys terminus, kryptis 

ir ASSET misijos darbų 
apimtj. Atstovai išbus elek
trinėje savaitę.

[vyko Sniečkaus komjau
nimo organizacijų steigia
moji konferencija. Joje bu
vo tartasi sukurti teritorinį 
miesto komitetą, neišstojant 
iš Ignalinos rajono kom
jaunimo organizacijos sudė
ties. [ miesto komitetą 
išrinkti 24 komjaunuoliai. 
Kitame plenume jvyks mies
to komiteto sekretorių rin
kimai.

Konferencijoje buvo ap
tarti LLKJS [statai. Jiems 
pritarta, atsižvelgus j pa
pildymus ir pakeitimus.

Antrasis blokas remontuo
jamas pagal grafiką. Yra 
galimybė . sutrumpinti re
montą Viena—dviem dieno
mis, nes eksploatacinė kon
trolė . parodė, kad KM PC 
suvirinimo siūlės tvirtos.

Vis dar neatsiunčiami 
BAZ įrengimai, išsiųsti nu
matoma birželio 30 d. 
Mūsų padėtis tokia pat, 
kaip ir kitose elektrinėse. 
Administracija imasi visų 

. priemonių.

tanios i atmosferą radioak
tyvios medžiagos sudarė: 
inertinių dujų — 4,3—12,3 
proc. leistinos normos (ln), 
ilgaamžių radionuklid,ų — 
0,15—0,29 proc. ln., 131-o 
jodo — 1,4—2,2 proc. ln.

Gama spindulių fonas 
Sniečkaus gyvenvietėje 9— 
11 mikro R/h.
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:: •- -Pabaigą. Pradžia praėjusia ine numeryje..
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Būtina-1 ,, , . ~ P^ymėti, kad 'garantinio laikotarpio pa- būtų nustatyti vienas ar du™: . :b*a Planinls skalInta0 rsLsraur*
.i‘«es gyuPe?;. Padalinius fondas sumažinamas kiek- J. Mochovui pasakysiu- 

(NU6,- vaikų- ikimokyklines vienam pagrindiniam įren- a\ ataskaitų lenkLvniįvimn
įstaigas, - - jaunimo klubą, gimui 600 rublių, o pagal- nebus iies nustalvt š T

VMJSTįi' “T*”.- 150 >-«► chamš.SiklZ"S,i *s
^fcl-indinai Lechai ’ labiausiai 5' Cecho • sandėlyje ne- kontroliuoja funkciniai sky-

apkrau i vykdant ir 3 virsyti Patvirtinti materiali- riai, jie aptariami IAE ūkis-
iant elektros energijos ea- ?lų verlyb,ll apyvartinių kaitos komisijoje. Todėlinvbos olana gali8' 'netilti csų n°rmaiyvai. Jei viršyti, cechas (skyrius) negalės
u uesnės danes8 savo n !n taaa Pianinis skatinimo ton- nustatyti sau patinkančio

P! S das sumažinamas r proc. rodiklio. Be to numatyta,
JKR ‘'' virtHjhno sumos. kad ne rečiau kaip vieną

ininatvuf kadmiu 'ida^nU Manau, kad nuostatai kartą per ketvirtį cechuose
skatinimo' fondai ga’ČTūti- į“us ^

didinamas elektros energi- ™ „ , ujos tiekimo plano viršijimo smulkmeniškos glob°s b) nustatyti cechams ro-
įr remontuojamų pagrindinių į J1‘rfaus' suteikia dikljai nėra amorfiniai. Ar
įrenginių prastovos sutrum- įiems daugiau savarankis- iš aukščiau nurodytų ūkis-
pimmo sąskaita. Be to, jei iU!no’ atmeta ka‘P nereik?' kaitos rodiklių galima teig-
1AE gaus papildomą kalJ,ngu? nuostatus apie ti, kad jie yra neobjektyvus

. .. . , cechli kolektyvų premijavi- ar neatitinka realių funkci-
Pe’n.ą, šių cechų atsiskaito- mą ir soclenktynes, kartu jų,: kurias atlieka šie pada-
masis skatinimo fondas pa- su aibe ataskaitų, nebereikia liniai?

pa£.‘ r UkŽte,SnirS ražyU- daugeliof. isakym4 c) ūkiskaila atlieka dvi
negu kitų padalinių koefi- premijoms nuimti. funkcijas: ir baudžiamąją,
C,e\/ico-’ f o* šiom* u Nuostatai leidžia IAE'ko- ir skatinančiąja. Į tai at-

*ieF}s . cechams lektyvui pereiti ateityje sižvelgta ir nuostatuose
S . fgyje gf‘aU PHe antrosios ūkiskaitos
u kitus padalinius kom- Jornlos arba apduoti įmo- 

pensuoti atskirais menesiais ' ,ies juose „„matomi vi-
Praraat3 skatinimo fondą. s> cechųJ ir skyritl indėlio
| Žinoma, reikia stengtis, j darbo rpzultatus nūs- , _
Lad nuostolių nebūtų. Tada ia(ymo pagrindiniai .momeii- _■■?). 9: • • Mochovo siūloma
personalo premija didės, tai nurodylas socialiai . tei- ukiakaitos schema,, kaip tik
pagrindiniuose cechuose ji si ūkiskaitinių pajamų !r, bl!s „am°rfinę (pamcgin- 
inis didesne, negu pagalbi- paskirstymas tarp elektrinės lyd? kažkaip ta. įterpti į
nu,,ose- .. .... struktūrinių padalinių.' ūkiskaitos schemą, pavyz-

Kaip pavyzdi pateiksiu . . , ...... džiui, „šiluminis srautas,
ūkiskaitos rodiklius ir jų taip pat manau, kad sic turbinų ceche paverstas
koregavimo ribas reaktorių, nuostatai — rimtas bąndy- sukamuoju momentu“?),
turbinų, elektros, TAI ce- m.a? atsisakyti rutinos ir se- todėl, kad kokią schemą
chuose: ... . • l1131, buksuojančio skatinimo berinktumei, skirstydamas

1. Elektros energijos ga- 10r,d° paskirstymo pagal padaliniams faktinį elektrinės
myboš- planas neįvykdytas premijavimo nuostatus, me- skatinimo fondą, vis vien
dėl apkrovos sumažinimo, chanizmo, kuriame domi- būtina remtis tuo,, koks . tų
neplaninių sustabdymu ir nuo j a lygiavos principas. padalinių indėlis į šio ska-
reniontuojamų įrenginių leidžia organizuoti .ūkiškai- tinimo fondo dydį. Jei to
prastovos ilgesnį laiką, ne- ta baruose ir brigadose. nepadaryti, — bus lygiava,
gu buvo planuota. Tada Elektrinėje ne visur yra O ji nieko gero dar niekam
skatinimo fondas už kiekvie- prietaisai elektros energijos nedavė,
ną nepagamintą 1 mln savoms reikmėms, šilumos, Atsakydamas visiems kri-
k\Vh . elektros . energijos karšto ir geriamojo vandens tikams, dar pridursiu, kad
sumažinamas 0,4 proc. Už išeikvojimui nustatyti, todėl šie nuostatai, be abejo, ne
papildomai pagamintą kiek- kol kas nėra galimybės ra idealūs, ir gyvenimas
vieną 1 mln. kWh skatinimo planuoti ir atsižvelgti į įneš į juos pataisų.

šas cechų išlaidas. Tai už- Tačiau kritika turi būti
konstruktyvi. Pasiūlymai

Keletas žodžių dėl kriti- sumažinti rodiklius parodo
įrengimų nių pastabų. požiūrį į ūkiskaitą, kaip į

.Taikiajame atome“ iš- eilinę kampaniją. Jeigu mes
v. ... ūkiskaitos

galvokime visi“, apie šiuos rimtai ir pagerinti įmonės
.nuostatus J. Mochovas rašė darbą, tokioms nuotaikoms
tik neigiamai. Juose jis įžiū- turime duoti atkirtį,
rėjo „ataskaitų lenktyniavi- nes yra žmonių, kū
mo sistemą“, „amorfinius rie net nesiteikę per:
rodiklius“, „baudžiamąjį skaityti nuostatų, iškart
ūkiskaitos modelį“, „neįma- pradeda juos neigti ir su-

incijua noma nustatyti asmeninį paprastinti. Supaprastini-
3. Nevnrsyta cecho išlaidų kiekvieno dirbančiojo indėlį“ ,najs iš nuostatų galima

sąmatą. Tada planinis ska- siQj0 tokj ūkiskaitos mo- pašalinti visą esmę, ir tai
tinimo fondas padidinamas cįejs kurjs remiasi tuo, kad prives prie tos pačios lygia-
10 proc.. nuo ekonomijos >#reaktorių cechas gamina y0S.
sumos ir 10 proc. surnąži- šilumos srautą, turbinų — Esamomis premijos išmo-
namas . nuo . pereikvojimo šiluminį srautą paverčia . į kėjimo. sąlygojnis, parem-
sumos. Ir ?sukamąjį'momentą, elektros tomis nuostatais apie pre-
4. Pagrindinių ir pagalbinių cechas... paverčia momentą inijavimą, faktiška pagrin-

įrengimų remontas vyksta-' p elektros energiją“ ir t. t. ^inių cechų darbuotojų pre-
pagal patvirtintus mėnesinius ‘ Kiti kritikai sako, kad injja mažesnė, negu eleldri-.
planinio remonto ' grafikus, nuostatai sudėtingi; JD°se. nės valdybos darbuotojų,
ieigu nėra pakartotinio šių daug rodiklių ir siūlo,
įrengimų remonto iki _ pavyzdžiui, kad cechams

.i

Šią savaitę atvyksta 
TATENA atstovai suderinti 
klausimus apie ASSET mi
sijos apsilankymą elektri
nėje. Jie apžiūrės elektrinę, 
susipažins su dokumentais,

* * *
1989 m. gegužės 29 — 

birželio 4 dienomis išme-

irekloriaus susitikimas su 

IAE darbuotojais
lių patikrinimas.

Trečia: Baltrūnas pritarė gyvenvietės 
iniciatyvai sukurti bendrą miesto laikraštį 

pasisakė IAE direktorius A. 
CHROMCENKO. Jis pranešė apie kelionę 
į Maskvą, apie gegužės 15—16 dienomis 
įvykusia naujos pasaulinės or£an!?ra-cvįi 
eksploatuojančių AE, asociacijos WANO 
steigiamąją konferenciją.

\VANO deklaraciją pasirašė 31 šalis. 
Asociacija turi keturis skyrius su koordina
ciniu oentru Londone. Atlantos miestas 
kontroliuoja visas Siaurės bei .Pietų Ame
rikos ir Jugoslavijos atomines elektrines; 
Paryžius — visų Europos šalių, išskyrus 
Suomiją, elektrines; Tokijas — Tailando, 
Pakistano, Indijos elektrines ir stebi Kiniją. 
Maskva kontroliuoja visų ESPT šalių ir 
Suomijos elektrines.

Susitikimas įvyko gegužės 24 dieną 
konferencija salėje. Žmonių susirinko ne
daug, o ir dalis jų, skubėdami į autobusą, 
išėjo iš salės apie penktą valandą. Liku
sieji, išklausę direktorių ir partijos komite
to sekretorių, uždavinėjo klausimus. 17 vai. 
45 min. susitikimas baigėsi.

Pirmasis pasisakė A. Kulakovas. 
susirinkusiems perteikė Lietuvos vyriausybės 
komisijos nutarimo dėl 41-deputato laiško, 
turinį. „T A “ šį nutarimą spausdino 
gegužės 24 dieną. Papildomai pranešame, 
ką pasakė sekretorius:

— nauja siuvimo fabriką, kuris bus stato- 
miesto pakraštyje, pasiūlyta suprojek

tuoti 900 darbo vietfj. Sį skaičių dar svars
tys respublikos- Plano komitetas.

— Valstybinis agropramoninis komitetas 
pastatys šiltnamius 24 ha plote. 6 ha plotą 
eksploatuos ir vartos jame išauginta derlių 
Ignalinos AE.

- Lietuvos jmotiig. gaminančiu 
vartojimo prekes, filialai įsikurs kariniame 
miestelyje;

— bandoinąją-eksperimcntinę^ gamyklą 
(prie -AE) nutarta atiduoti res- 
pubikai ir padaryti savarankišką įmonę. 
Matyt jos pavadinimas bus „bandomoji 
gamykla-. Si gamykla kol kas yra Rygos 
radijoizotopinės aparatūros mokslinio 
(yrimo instituto. priklausančio Vidutimu 
mašinų, mnisterijai, filialas ir gamina 
dozimelrus:

— darbininkus ir specialistus visoms nau- 
įmonėms nuspręsta kvieslį lik is Lic

Toliau

d) asmeninis kiekvieno 
darbininko indėlis nustato?- 
mas 8 
tvarka.

Jis
punkte nurodyta

mas

Pažymėsime šiems laikams gana 
charakteringą direktoriaus kreipimąsi į savo 

visiems elektrinės 
lietuvių

kolegas: „Aš norėčiau 
specialistams patarti kariu su 
kalba mokytis ir anglų kalbos. Būsimų 
tamprių ryšių tarp visų pasaulio atominių 
elektrinių sąlygomis be anglų kalbos neap
sieisime“.

Papildydamas partijos komiteto sekretoriaus 
pasisakymą, direktorius patikslino vyriausy
binės komisijos bendrą koncepciją, išdėsty
ta jos sprendimo pratarmėje: „Respubli
kos vyriausybė negali sutikti su deputatų

liaudies

*

1 mln. kWh skatinimo planuoti ir
fondas padidinamas 300 
rublių, jeigu energijos ga- davinys rytojui,
myba viršyta sutrumpinus 
remontuojamų * *
prastovą energobloko, tur-     .«
boagregato, generatoriaus spausdintoje žinutėje „Pa- ruošiamės imtis 
planinio remonto metu. ; -W , |j||| * * * jįja ------

2. Elektros energijos ' tie
kimo planą. AE viršijo. Tada 
planinio skatinimo fondas 
padidinamas 2,8 proc. už 
kiekvieną viršplaninės pro
dukcijos procentą.

sprendimu“.
Profsąjungos komiteto pirmininkas A. 

STELMACHAS, atsakinėdamas j gautus 
klausimus, pasakė:

— Rudenį į naujas lopšęlinukų grupes 
bus renkama po 10 vaikų. į darželinukų — 
po 15. Taip palaipsniui., per penkeris me
tus. visos ikimokyklinių įstaigų grupės 
pereis prie naujos, respublikoje patvirtintos 
kiekybinės, sudėties.

Vaikų .darželio Nr. 12 dešimt grupių 
šiais metais atvers duris lietuvių vaikams. 
Toks gyvenvietės poreikis. Tai bus lietu
viškas darželis, tačiau j keturias likusias 
grupes ateis rusų vaikai, kad nuo trijų 
metų amžiaus pi'adėtij mokytis lietuvių 
kalbos.

Direktorius, sekretorius ir profsąjungos
kitus

joms
luvos; , , . . .

— ‘ darbininkus ir specialistus elektrinei 
taip pat kvieslį iš Lietuvos. Plano jkomitc-
UiL ' Mokslų akademijai Liaudies 
ministerijai imtis reikiamų Pn«n0"'£ 
Ypatingais atve|ais leidžiama priim i spe 
cialistus iš kilų atominių elektrinu!.

statybosIAE— būtina paruošti ,
teritorijos rekultivacuos projektą.

_ vienkartinių švirkštų gamybos imonė?- 
kuria patogu būtų įsteigti prie 
„usp'ręsla nestatyti, kadangi įrengimus 
reikėtų pirkti kapitalistinėse šalyse. O minis- 
lerija jaučia valiutos deficitą

Keletą žodžių A. Kulakovas pasakė apie 
o susitikimą su LKP CK sekretoriumi
Baltrūnu. Pirma: nuspręsta surengti tie- ..................... .

sioeini teleforumą su atominės darbuotojais, komiteto pirmininkas atsake ir j
Antra: užmegzti glaudžius kontaktus su klausimus,
miestu prie AE Švedijoje.

aikštelės

savo
V.

„TA“ inf-
Pabafga 2 pusi.



APIE „jEDINSTVO“ SUVAŽIAVIMĄDIENOTVARKĖJE—GAMYBOS 

VIDINĖ ŪKISKAITA TRYS — ELEKTRINĖS DARBUOTOJAI TĖKŠTĄ.

erzinę, Galbūt tuo ir galima paaiškinti ^ 
Ivanovo grupuotės maksimalizmą.

A, K. Mano požiūriu, pačiais aitriausiais 
kaip tik ir buvo lietuvių pasisakymai. .v(7 
žmonės). Pavyzdžiui, tolimojo plaukiojimo 
kapitonas iš Klaipėdos taip gėra i viską 
išdėstė, kad organizacinę suvažiavimo dalį 
galima buvo ir užbaigti, Salė plojo, kol jis. 
nuo scenos ėjo į savo vietų*

J. B. Ir aplamai klaipėdiečiai -pasisakė-; 
J. B. Dar labai svarbu, kad tarybai geriausiai. Viename pasisakyme iSglfdOrife

suteikti įgaliojimai pristabdyti kiekvieno kueipimąsi į lietuvių tautą ir Sąjūdį. Jiems
iš pirmininkų veiksmus, jei jis nukrypsta buvo pasiūlyta ištiesti ranką dialogui.

A. K. Sniečkaus delegacijoje buvo 46 
žmonės. Skaitlingiausios buvo Vilniaus, Jo
navos, Druskininkų, Klaipėdos delegacijos 
Salė talpino 950 žmonių,

kiti pelno*PradSl. P».1.P»« "““S grji » 'IAE ūkiskaitinė, komiai-
^Pagrindinių cechų dar- J premija) Kyla klausi-' jos 1989 m. kovo 22 dienos
buolojai depremijuojami žy- n‘a£Įv kas žiuo atveju nutarimu 80 proo. atskaiiy-
miai dažniau, negu valdy- jneš’ė didesi)į indėlį įvykdant mų į materialinio skatinimo
bos darbuotojai. Kai kuriuose ‘ ,a reaktorių cechas ar, fondą iš viršplaninio pelno 
skyriuose norima išsaugoti įavvzdžiui elektrinės vai- už šiuos mėnesius paskirs-
tokius nuostatus ir toliau, J bos skyriai? Tikriausiai, tyta tarp cechų ir skyrių
bandoma stabdyti naujų reaktorių Lechas. Kodėl gi pagal nuostatus,
nuostatų Įdiegimą. Tai turi netekti 80 proc. Analizė rodo, kad priklau-
trumparege politika. Iš ko premjjos> 0 valdybos sky- santis skatinimo fpildas,
daugiau reikalaujama, tam . . gauĮj planinę premiją lyginant su planiniu skati
ke1™ turi būti ir duoda- ar neKt didesnę? M, tarp „im0 fondu, per šiuos

. ,^.a^a , ,r darbo kitko, nekartą kalbėjau ir mėnesius išaugo visuose
rezultatai bus geresni, ir ra^u perspėjau darbo už- padaliniuose. Pagrindinuose
išloš visL mokesčio skyrių, kad toks cechuose jis padidėjo labiau,

Tokios potit.kos pavyzdžiu uetyeisiįlgas. Bet į „ei pagalbiniuose.
Bal‘ būti ir nuostatai apie nebuvo atkreiptas dėme- Pavyzdžiui, už vasarį
rnetims Darbo užmokesčio SVS- ir nuostatai bnvo pat- prįklausantis skatinimo fon-
Sfvrius k?rtu su a" virtinti nesuderinus su ma- įas reaktorių, turbinų,
jekt^o tarybos komisija "imi. elektros TAI . .cechuose
paruošė šiuos nuostatus, Dabar reika stengtis, kad .lyginant su planiniu išaugo 
profsąjungos komitetas ir ūkiskaitos mechanizmas įin- nuo 2,61 karto iki
administracija patvirtino. tų veikti. Dėl to cechai . ir karto, o ,v“1‘}^,0f
bet-galu gale jie buvo at* skyriai laiku ir kokybiškai lik nuo 1,5 iki 1, •
mesti, nes juose pagalbinių turi vykdyti ūkiskaitos Aslai. kad šie mpiavos
padalinių personalo premijos reikalavimus. leidžia atsisakyti lygiav S.
dydis aiškiai viršija pagriin- 1989 m sausio įr vasario IAE darbuotojai jau pa- 
dinių cechų personalo pre- mėnesiais IAE viršijo elek- jautė, kad, gerai frbant
mijos dydį. Iros energijos gamybos ūkiskaitos sąlygomis, zy-

Pavyzdžiui, jeigu reakto- kontrolines užduotis 4,1 ir miai padidėjo uždarbis, ir
riu cechas dėl personalo 7,8 proc. ir. lyginant su reika sįekti, kad IAE pasa
kaitės nepagamins elektros planu, turi materialinių ga-
energijos kokį nors mėnesį mybos išlaidų ir elektros
už 25 mln. kWh, visi jo energijos, sunaudotos savo
darbuotojai netenka 80 proc. rejkmjms e|<onomiją. Todėl
nustatyto dydžio premijos ^ $ausio mėnesį gauta
(tai daroma net tada, kai , , ... 0 už
IAE įvykdė ar viršijo elek- U37 _tukst. rutm. o
tros energijos gamybos vasary — l869 tukst rub.

J. M,w Kadangi suvažiavimas pirmasis^ 
steigiamasis, buvo priimta Programa, [sta
tai, 8 rezoliucijos, išrinkti 5 pirmininkai, 
judėjimo Taryba iŠ 101 žmogaus, revizijos 
komisija.

................................. j._ nukrypsta buvo pasiūlyta ištiesti ranką dialogui.
nuo bendros1 strateginės "linijos. I tarybą Nemalonius prisiminimus paliko provokaci-
iėio 7 žmonės iš Sniečkaus delegacijos niai išpuoliai. Kaip kitaip galima vertinti

mūsiškis tą faktą, kad* į bufetąMatvežė. spiritinių
gėrimų, ir kai kurie labai aktyviai dOmejošf.

, ... kiek gi delegatai išgėrė. Pasirodė — nu-
Korespondentė: Kiek Programa, priimta pirkta du bllteiiai šampano, bet ir tuos

suvažiavime, atitiko programų projektus, korespondentai išsinešė. Arba antrą- diėni.
pasiūlytus respubliknes koordinacines tary- kada į šuVažiavimą prasivėrę 'nėšūBfendė-
bos ir judėjimo miesto tarybos. liai sukėlė netvarką.

J. M. Aš buvau išrinktas į redakcinę darbo J. M, [domus buvo profesoriaus Lisickio 
komisiją, kuri, ruošdama Programą* žengė iš Moldavijos pasUakyniaS;. Išanalizavęs
rimtus politinius žingsnius, apibendrindama, judėjimo darbą; jis "padarė išvadą, kad
paimdama viską, kas buvo vertingo abie- anksčiau naudoti kovos metodai nedavė
juose projektuose ir delegatų pasiūlymuose, rezultatų, reiškia,, reikia ieškoti kitjų kel|ų

A. K. [štatuose ir Programoje pripažįsta-' rėmuose. Jis perspėjo, kad Są-

ma.

Vienas iš judėjimo pirmininkų 
Anatolijus Kiričiukas.

j

&& lt s i -tvarką remiantis socialistiniais principais. įnttfronhf PaSi°lį 8uku.rti".j!W*f“nV

Korespondentė: Bet visa tai buvo po ta J. M. Suvažiavimas buvo pusėtinai apgaL
Ir vis tik, kaip jūs vertinote suvažiavimo votas, logiškas. Pasisakiusieji netapdavo :
„pradžią“, kaip išanalizuotumėte įvykį? nacionaliniais didvyriais. Žmonės paipjV"

J. B. Pradžia iš tikrųjų buvo ne visai rasčiausiai dalijosi mintimis — tai* ir bįrva
įprasta: nerami, audringa. Bet šito dramati- esmė. ^
zuoti nereikia. Suvažiavimas, kaip vieninga Korespondentė: Kokiais metodais ruošia-’ 
mąstanti būtybė, iškart paėmė valdžią į tės įgyvendinti savo programą?
savo rankas, nežiūrint į tą „pridegusį“ J- M. Visomis konstitucijos leidžiarilomis
epizodą, kurį pateikė spauda ir TV. Ir vis priemonėmis
tik iš salės išėjo 15—20 žmonių, tarp kurių Korespondentė: Masinės iri formacijos
buvo ir du LKP CK narjai. priemonės jums mažiau prieinamos, negu

J. M. Sprendimui priimti prisireikė 30 Sąjūdžiui. Kada bus galima paskaityti
Padėlį Sniečkaus moksleiviams į dir- ^ *<*>»**»; spausdinto leidimo,

bančiajam jaunimu, pakel i savo f ko r Selefeaciios atstovai. C a Tat sukuria Tiksli» Arminų tiksliai nurodyti negalime. 
kaTįstoiu aukštąją|mokykfą, bet taip pat! j delegacijų taryba nusprendė, kaip pravesti "įedmstyo“ laikraščius „spausdina Kalinln- .
SnlečfalTfiz^S-^ŠikofmoTMos'užd^ peT'a%lTsipriešinančii[0 gn'puočių daSTrlT todėT^Ž'šfT^371"16 bUV°:
nVc mokvkla atsidarė 1988 metu rugsėjo buvo nušalinti nuo vadovavimo suvažiavi- į1!. r. koci?^..egzls^a .» nuomone,
rTn. ^IA™ profsa^migos6 komiteto, "atominės mui. Beje šių lyderių pozicija buvo atit- g^suvaziavimo idėjos primena sąstingio
elektrinės ir Obiiinsko energetikos instituto tinkamai objektyviai delegatų įvertinta. . n ........... ,
vadovybės iniciatyva Respublikine koordinacine taryba veikia la- J; M; Daugumą suvažiavime sudarė dar*

Korespondentas- Ka galite pasakyti biau rcformisliniais, kompromistiniais ine- bim.nkai ir techninė inteligentija, didesnė, 
apie mokyklos klausytojus? tov?ais-. B' n1'6®10 tar.yba ryžtingesnių ir P"?„e kuHR ~ komunistai. Kadangi mes-
_ Gaila kad maža informacijos apie aštresnių priemonių šalininkė. Vis dėlto, neišradinejarne dviračio, o norime realaus- 

mūsų mokykla, neteisingai suprantami jos suvažiavimas surado savą kelią. i partijos ,dejų įgyvendiriimo,'.kai kam, tur-
tikslai. Todėl mes nesusitikome su tais J. B. Kaip smagratis kuri lengvai pas- P.flyo<Je-, kad.J(IJera "aujutno elementų, •.
moksleiviais ir dirbančiaisiais, kuriems tumė. sustabdė, po to jis * pats %asisrd<0 T m .
mokymasis pas mus duotų daug naudos, i kažkiek laipsnių ir nuvažiavo savais^keliais tai ° Priimta programa' —,
Kai kas galvoja, kad mes ruošiame moks- i . ...... , .. , S- tai ideologinis pagrindas. Kiekviename
leivius tik atominės energetikos institutui. I urbut; ^as atsitiko pradžioje. regione dabar bus sudaromos konkrėčfėš'
Tai netiesa. Mes ruošiame į bet kokias | P^deJ°, Pa«aryti ji ne suorganizuotu, veiksmų programos, aptariami drtlthfžru^
technines aukštąsias mokyklas ir norime tarp | 1 Tfli *a,svu. darbingu, protingu. ą a!*
savo klausytojų matyti visus tuos, kurie | vM* Iš pasisakymų paaiškėjo, kad * -t r J^‘.Uv?urns nema^? paramą gali šu-
iš tikrųjų nori iš esmės pakelti matematikos, I Sniečkuje geriausia padėtis iš visų respub- tei * 550 Nekali s gyventojų, aktyvumas gf- . 
fizikos ir taip pat rusų kalbos ir literatūros tikos regionų. Mes pasipiktinę pasisakymais nant sa'° *c*ses.
žirnių lygį ir ateityje tapti aukštos kvalift- spaudoje, o kituose regionuose — naciona- J* B* dienas pčsėdžiavo galinffas 
kacijos specialistais. Jūs lankėtės mūsų hznio pasireiškimo atvejais. Mūsų reakcija smegettų centras. Išties, aptarimas nebuvo 
pamokose ir, tikiuosi, įsitikinote, kad toli kalbos, o kituose regionuose — veiksmai ranTUs, ūžtad nebuvo abejingų Kiekvienas 
gražu ne visi mūsų klausytojai tikrai j. b. Savoje, pagrinde rusiškai kalbančiu- gaV0 enėrgfjo* :kiek|v
supranta, kodėl jie atema čia Rimčiausiai jjj aplinkoje, mes nejaučiame kasdfeninio pam.aMS,s?v^ yienmihČIUB,, kurių dangai ■ 
į mokslą žiuri, žinoma, tie klausytojai ku- buitinio nacionalizmo poveikio Sše ~ ,.bla!Viai mąstantys Žmonės, internacio-. 
ne jau dirba gamyboje ir supranta išsila- regionuose padėtis įkaitusi žmonės sTf geriausia šio žodžio
vimmo reikšmę žmogaus asmenybes for- 1 ” 4’,,IUI,cr5> s“si-
mavimuisi.

Daugelio moksleivių žinių lygis labai 
žemas, mūsų programą daugelis įsisavina 
labai sunkiai.

Artėjantys stojamieji egzaminai į AEI, 
kuriais mes užbaigiame pirmuosius mokslo 
metus, pirmąkart vyks Sniečkuje nuo liepos 
6 dienos. Stoti gali ne tik fizikos-technikos 
mokyklos moksleiviai, bet ir visi norintieji.
Egzaminai vyks patogiu laiku, nes, nepasi
sekus pirmuosiuose dvejuose egzaminuose, 
stojantieji galės bandyti laikyti egzaminus 
į kitas aukštąsias mokyklas, į kurias do
kumentai priimami iki liepos 15 d.

Kaip suprato skaitytojai, mokykla turi 
savo sunkumų. Bet kokia gi naujovė 
apsieina be jų... Niekas neabejoja papildomo 
abiturientų darbo būtinumu, esant tokiam 
neaukštam abiturientų žinių lygiui.

Pradėtas. Sniečkuje darbas yra naudin
gas, ir norėtųsi, kad visos žinybos, susiju
sios su mokyklos darbo organizavimu ne
pagailėtų ja! dėmesio. Gindamos paruošia
mosios mokyklos interesus, jo? pirmiausiai 
padės elektrinei apsirūpinti jaunais spėčiau 
Ilsias, kaip sakoma, ne iš „šalies“.

: .viai gautų viršplaninį pelną. 
Tada ir materialinis darbuo
tojų skatinimas bus stabi
lus ir geras.

V. Derij, 
planinio-ekonominlo 
skyriaus viršininkas

k •

NE ĮSTOTI, BET MOKYTIS
Baigiasi užsiėmimai fizikos-technikos mo

kykloje, analogiškos mokyklos prie Obnins- 
ko atominės energetikos instituto (AEI) 
fiHale.

Sniečkaus fizikos-technikos mokykla at
vėrė savo duris praėjusių metų rugsėjo 15 
d. Tokių mokyklų kol kas nėra niekur, iš
skyrus Obninską ir Sniečkų.

AEI specialistai, kovo mėnesį tikrinę fi
zikos-technikos mokyklos darbą, gerai atsi
liepė apie fizikos ir matematikos dėstymą. 
Suvedus patikrinimo rezultatus, buvo pa
teiktos rekomendacijos pagreitinti ūfizikos 
-technikos mokyklų . organizavimą kitose 
gyvenvietėse, kur yra atominės elektrinės.

Praėjusių metų rudenį į mokyklą atėjo 
apie 30 klausytojų, beveik visi — išlei
džiamųjų klasių, mažiau 
jaunimo. Užsiėmimai vyko devynis mėne
sius, tris kartus per savaitę po dvi „poras“ 
— matematika ir fizka. Nuo antrojo pus
mečio prie šių dalykų prisidėjo rusų kalba 
ir literatūra.

Baigiantis pirmiesiems mokslo metams, 
mes paprašėme mokyklos direktoriaus, 
matematikos dėstytojo Jurijaus Semionovi- 
čiaus Tatarenko atsakyti į keletą klausimų.

Korespondentas: Koks fizikos-technikos 
mokyklos organizavimo tikslas?

dirbančio

- VJ-

AEI fizikos-technikos mokyklos tiks
las — padėti Sniečkaus jaunimui pagilinti 
fizikos ir matematikos žinias, kad galėtų 
sėkmingai studijuoti aukštosiose mokyklose 
su padidintais reikalavimais fizikai ir mate
matikai. Toks ir yra Obninsko atominės 
energetikos institutas, buvęs Maskvos inži
nerinio fizikos instituto filialas.

Gaila, bet miesto abiturientų , fizikos ir 
matematikos žinios galėtų būti geresnės. 
Tarp tų, kam nepavyko savo laiku įstoti 

j aukštąsias mokyklas, nemaža tokių, kurių 
atestatuose šie dalykai įvertinti gerai ar 
labai gerai, yra net medalininkų. Dalis 
miesto mokyklų abiturientų, įstojusių į 
pasirinktus institutus, vėliau nebesugeba 
sėkmingai įsisavinti fizikos, matematikos ir 
kai kurių kitų dalykų ir yra pašalinami iš 
instituto jau po pirmos egzaminų sesijos. 
Paskutiniuoju metu vidurinio mokslo ates
tatuose pastebima pažymių devalvacija, fi
zikos bei matematikos pažymiai kartais 
pakeliami. Etika neleidžia man išvardinti 
Sniečkaus mokyklos abiturientų pavardžių, 
kurie patys įsitikino tuo po stojamųjų 
egzaminų ar nesėkmingo bandymo įveikti 
aukštųjų mokyklų reikalavimus.

prasme. 
O.Docenko

NEIGIAMI FAKTAI įima įlii birželio 15 d. ,Kva-

sį užfiksuotas8 vienas vie- t0S kel,ų eismo taisyklės ga> specialybę a metai; ,
šosios tvarkos pažeidimas: remontuojant kelią; išgėręs , *tasis technini* išsilavlį •
medicininėje išblaivinimo asmuo vairavo transnorto nimas' Kreiptis t ei: 3130 h
įstaigoje pabuvojo GCR ce- priemonę; tiriama bvla Ai i *'* *
cho šaltkalvis A. Zolotu- oncr'ivvcfAc / u. ^ , a M

apgavystes (suklastojus pa- Birželio 13 d; 20 vai. prie •<
Už pravaikštas pašalin- raaą' ,s taupomosios kasos avarinės dispečerinės tartys

tas KOS kiemsargis V. paimti pinigai). bos bus registruojami dvi-
Piktarovas ir stogdengys ---------- račiai ir mopedai T*t 04
A. Smirnovas. Prašome turėti, pasą;. $.60

rub. už išduotą. nutMrj.-
Rinffiftibkar *

* i V

-
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chinas.

SKELBIMAISniečkaus VRS. , į gegužės
inenesj užvesta 14 krimina
linės paieškos bylų: dešimt 
iš jų asmeninio turto, 
daugiausia, už mototrans- 
porto vagystes; dvi — už 
vidutinio sunkumo kūno 
sužalojimą; 
chuliganlnius veiksmus. Taip 
pat [vykdytas nusikaltimas,

Priimtas nutarimas

viršininko rinkimus; My* _

r—• SiįjiSSSS HES,
iškilioji spauda, Pormatas A*8. Apimtis — 0;25 spaudos lanko, f i- /:

ražas 300. Užsakymo Nr. 777. Rinko ir spaudė Utenos sfNmątuvte . . ■. YY
_^wngenii| fiHaias? avenčionys, Vilniaus 36/1. Telefonas SI214. MM9 r '«i%:

■
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T. Višneveckaja >■
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